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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Bezárják az 1500 fő alatti településeken a Magyar 
Posta helyi fiókjait? " 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Magyar  Posta  2022  novemberében,  az  állami  cég  kommunikációja  szerint  a  kormány  25
százalékos megtakarítás előírása miatt ideiglenesen több mint 350 postafiókot zárt be, összesen 210
településen. A legtöbb településen azóta sem nyitották újra a postákat és nem is tervezik. Február
28-án a Magyar Posta 1200 fős leépítést jelentett be a rossz gazdasági helyzetre hivatkozva.

Decemberi kérdésemre, miszerint a kormány privatizálni tervezi-e a bezárásra került Magyar Posta
fióképületeit, Fónagy  János  államtitkár  úr  az  értesüléseket  nem  cáfolta,  azt  válaszolta,  hogy  a
Magyar Posta saját ingatlanjaik vonatkozásában, azok esetleg hasznosításában az új modernizációs
programja alapján fognak dönteni.

A „modernizációs program” jelentését a falusi  emberek már megtanulták.  A 2002 utáni MSZP-
SZDSZ kormánykoalíció zárt be több száz postát a vidéki településeken. A fideszes Szita Károly
2003. július 3-án (Hír TV – Hírek) azt hangsúlyozta: a kistelepülések életelemét veszik el azzal, ha
megszüntetik  az addigi  szolgáltatásokat.  Szita  emlékeztetett:  az  óvoda-  és  iskolabezárások után
most a posták kerültek veszélybe, annak ellenére, hogy a kormány további fejlesztéseket ígért.

2023  kora  tavaszán  a  Magyar  Posta  levélben  kereste  meg  az  1500  lakosúnál  kisebb
önkormányzatokat, hogy vegyék át a helyi posták üzemeltetését, amiről elsőként a 24.hu számolt
be. Azt is kilátásba helyezték, hogy ha ez nem történik meg, akkor számos postahivatalt bezárnak
május 1-től.

 



Ezzel kapcsolatban kérem Miniszter Urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:

A Fidesz-KDNP koalíciós kormány az MSZP-SZDSZ koalíciós kormány hibáit ismétli meg, amikor
elsorvasztja, bezárja a falusi postákat anélkül, hogy azok funkcióit pótolná?

A cég éves  beszámolói  alapján  a  2019-2020-2021 években 3,7-3,8 milliárd forintot  költöttek  a
közüzemi  díjakra,  amiben  már  a  telefon  is  benne  volt.  A 2022-es  közüzemi  díjakról  hallgat  a
Kormány,  de  jogos  a  kistelepülési  önkormányzatok  kérdése,  hogy  miért  nincs  forrás  a
közszolgáltatásra,  miközben  a  debreceni  akkumulátor  gyárnak  adott  állami  támogatás  1/50-ed
részéből fedezni lehetne a közszolgáltatást. Ennyit számít az Orbán-kormánynak a magyar falusi
ember és ennyit a külföldi multi profitja? 

A bezárt és bezárni tervezett Magyar Postai épületeket privatizálják?

 

Várom megtisztelő válaszát!

 

 

Budapest, 2023. április 13.                                                                         Bakos Bernadett
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